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     Białe Błota, dnia 23.03.2022 r. 

BRG.0012.1.3.2022 

 

Protokół z posiedzenia 

 Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 23.03.2022 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 

Nowakowska, radna Magdalena Burdanowska, radny Bronisław Balcerowski, radna Aleksandra 

Lubońska, radny Henryk Sykut, radny Krzysztof Michalak, radny Krzysztof Kocikowski, radny 

Sławomir Ruge, radna Karolina Lachowicz, radny Sławomir Ossowski, radna Kamilla Grzelak, 

radna Maria Wolsztyńska, Wójt Gminy Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- 

Kowalska,  p.o. kierownika Referatu Inwestycji Anna Bromka, Asystent inspektora nadzoru Adam 

Idczak, Kierownik GOPS Michał Borkowski.    

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, 
odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i przedstawiła 
tematykę posiedzenia Komisji: 

1. Omówienie kontynuacji inwestycji za rok 2021, 
2. Materiały na sesję, 
3. Sprawy bieżące.  

 
Ad. 1 
Pani Anna Bromka p.o. kierownika Referatu Inwestycji przedstawiła realizację poszczególnych 
inwestycji do których należą: projekt i budowa pieszo- jezdni na ul. Laskowej w Trzcińcu- w 
trakcie projektowania- termin realizacji do 30.04.22r.  
- projekt ul. Białej w Białych Błotach w trakcie projektowania- termin realizacji do 31.05.22 r.  
Radny Henryk Sykut pytał o szacunek kosztów tej inwestycji i jaka jest długość ulicy.  
Pani Anna Bromka odpowiedziała, że na inwestycje które są w trakcie projektowania nie ma 
określonych szacunkowych kwot. Długość ulicy stanowi około 540m.  
- projekt i budowa ul. Śluzowej od ul. Zagajnikowej do ul. Granicznej w Prądkach – w trakcie 
projektowania – termin realizacji do 30.06.22r.  
- projekt ul. Albatrosa w trakcie projektowania – termin realizacji koniec czerwca 2022 r. -Gmina 
jest na etapie rozwiązywania kolizji podziemnych  
- projekt ul. Wczasowej w Cielu– termin realizacji do 31.11.2022r. (kolizja w zakresie kanalizacji 
sanitarnej ul. Pogodnej), 
- projekt ul. Słonecznikowej w Lipnikach w trakcie projektowania – termin realizacji do 
20.04.2023r.  
- projekt ul. Jaśminowej w Lipnikach w trakcie projektowania– termin realizacji do 15.04.2023r.  
- projekt ul. Rynarzewskiej w Murowańcu – termin realizacji do 30.11.22r. 
- Projekt i budowa ul. Patrolowej i ul. Kolejowej  w Kruszynie Krajeńskim – termin realizacji do 
30.11.22r.  
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- projekt ul. Kasztanowej i ul. Żeglarskiej w Łochowie– termin realizacji 30.11.2022r.  
- projekt ul. Leśnej w Łochowie, w trakcie projektowania– termin realizacji do 31.05.22r. 
- projekt ul. Swietlikowej w Zielonce w trakcie projektowania – termin realizacji do 30.11.22r.  
- projekt ul. Dzięciołowej w Zielonce. W dniu 1.10 postepowanie zostało unieważnione  i zostało 
ponownie ogłoszone.  
- projekt ul. Pszennej w Zielonce – termin realizacji 31.11.22r 
- projekt ul. Leśnej w Zielonce – termin realizacji 31.11.22 r.  
- projekt i budowa ul. Rumiankowej w Zielonce w trakcie projektowania – termin realizacji do 
30.11.22r.  
- budowa ul. Literackiej w Białych Błotach – termin realizacji do 17.07.2022 r.  
- projekt budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach w trakcie projektowania – termin realizacji do 
30.05.22r.  
- budowa parkingu na terenie przedszkola „Wróżka” w Białych Błotach – termin realizacji 
15.04.22 r.  
- projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną w trakcie projektowania – 
termin realizacji do 15.06.22r  
- budowa i przebudowa ścieżki pieszo- rowerowej w Łochowicach – nowe zadania w trakcie 
przygotowywania OPZ oraz wniosku o wyrażenie zgody. 
- projekt ul. Długiej i ul. Jarzynowej w Zielonce – termin realizacji do 30.11.22r.  
- projekt budowy ul. Orzechowej w Zielonce – termin wykonania do 30.11.22 r.  
- projekt budowy ulicy Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim – termin realizacji do 30.06.22 r.  
- budowa ul. Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim – termin realizacji 08.07.2022 r. Obecnie trwają 
prace z wykonaniem kanalizacji deszczowej, oświetlenia oraz przebudowy kabli 
teletechnicznych, 
- opracowanie dokumentacji dla połączenia miasta Bydgoszcz z węzłem drogowym na trasie 
szybkiego ruchu S5 i S10. W dniu 03.02.22 r. odbyło się spotkanie on- line na którym ustalono 
ponowne przeanalizowanie i zweryfikowanie  wariantu przebiegu drogi. Przekazano 
dokumentację niezbędną do ogłoszenia przetargu do partnerów porozumienia celem 
uzgodnienia, 
- przebudowa i modernizacja obiektów mostowych na ul. Śluzowej w Prądkach– termin realizacji 
do 31.05.22r.  
- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu – termin realizacji 15.03.22r. obecnie przygotowywany jest OPZ 
oraz wniosek o wyrażenie  zgody na przeprowadzenie postępowania przetargowego.  
- budowa ul. Jaworowej w Zielonce – termin realizacji 31.03.22 r.  
- budowa ul. Zabytkowej od Kościoła do ul. Cichej w Przyłękach – termin realizacji do 13.06.22 r. 
Obecnie wykonawca realizuje prace związane z budową ciągu pieszo- rowerowego, kanalizacji 
deszczowej oraz oświetlenia. 
- przebudowa nawierzchni ul. Letniskowej, Wczasowej, Plażowej oraz części ul. Topolowej i ul. 
Biwakowej w Łochowie. Obecnie wykonawca realizuje prace związane z wykonaniem 
nawierzchni zjazdów. Wykonano oświetlenie oraz chodnik.  
- budowa ul. Cyprysowej w Łochowie od ul. Jałowcowej do ul. Modrzewiowej  
- budowa ul. Okopowej w Łochowie – termin realizacji do 28.06.22 r. Wykonawca realizuje prace 
związane z wykonaniem kanalizacji deszczowej, sanitarnej oraz ułożeniem nawierzchni z kostki 
betonowej. 



3 
 

- projekt ul. Zabytkowej od ul. Cichej do ul. Zakładowej w Przyłękach – termin realizacji do 
30.11.22 r.  
- projekt ul. Jarzębinowej w Łochowie  
- projekt ul. Jesionowej w Łochowie, dokumentacja projektowa jest na etapie opracowania 
koncepcji badań geologicznych oraz uzyskiwania uzgodnień.  
- projekt budowy ul. Borówkowej w Łochowie. Obecnie dokumentacja projektowa jest na etapie 
opracowania koncepcji, opracowania badań geologicznych oraz uzyskiwania uzgodnień.  
- projekt budowy ul. Olszynowej w Łochowie – termin wykonania do 30.11.22r. Wykonawca 
obecnie jest na etapie opracowywania koncepcji, badań geologicznych i uzyskiwania uzgodnień.  
- projekt ul. Cisowej w Łochowie – termin wykonania do 13.04.22 r. Obecnie dokumentacja 
projektowa jest na etapie opracowania koncepcji, badań geologicznych i uzgodnień.  
- projekt ul. Twardej w Lisim Ogonie – termin wykonania do 31.07.22 r.  
- budowa ul. Borowikowej w Zielonce I etap do ul. Maślakowej 
- projekt ul. Drzewieckiej w Drzewcach – termin wykonania do 30.11.22 r.  
- budowa chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim w trakcie opracowywania 
dokumentacji projektowej  
- budowa ul. Ślesińskiej w Łochowicach – termin wykonania do 14.07.22 r. obecnie wykonawca 
zrealizował prace związane z budową sieci wodociągowej.  
- budowa ogrodzenia cmentarza komunalnego wraz z parkingiem i infrastrukturą wewnętrzną w 
Białych Błotach – termin wykonania do  30.04.22 r.  
- projekt budowy ul. Czereśniowej – termin wykonania do 28.06.22 r.  
- projekt budowy ul. Słonecznej w Lisim Ogonie – termin wykonania do 28.06.22 r.  
- rozbudowa ul. Zagajnikowej w Prądkach od ul. Farmerskiej i osiedla w Cielu – termin 
wykonania do 30.05.22 r.  
- projekt budowy ul Łąkowej w Łochowicach – termin wykonania do 30.04.22 r.  
- projekt budowy chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim – termin wykonania do 
31.03.22 r.  
- budowa ul. Wycieczkowej w Łochowie wraz z naprawą i modernizacją kanalizacji sanitarnej – 
termin wykonania do 29.04.22r.  
- kapitalna modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Przyłękach, projekt został zakończony i 
dostarczony w miesiącu lutym 2022 r.  
- projekt sieci kanalizacji sanitarnej ciśnieniowo- grawitacyjnej w miejscowości Zielonka, 
Przyłęki, Ciele i Kruszyn Krajeński  
- modernizacja głównej przepompowni ścieków i obiektów mechanicznego oczyszczania ścieków 
w Białych Błotach – termin realizacji umowy do 21.11.22 r.  
- modernizacja i rozbudowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w Białych 
Błotach. Podpisano  aneks z wykonawcą do 30.06.22 r. z uwagi na inwentaryzację obiektów na 
terenie PSZOK.  
- budynek COEIS- umowa jest do 31.03.2022 r. na wykonanie prac projektowych.  
Radny Henryk Sykut pytał o realizacje inwestycji ul. Pogodnej w Cielu. Pierwotnie w budżecie 
była zapisana kwota 2 350 000 zł w tym środki własne 550 000 zł, obligacje 1 000 000 zł i środki z 
budżetu państwa 800 000 zł. Na sesję proponuje się   zmianę, kwota globalna nie ulega zmianie, 
ale zmieniają się  poszczególne kwoty. 
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Pani Anna Bromka wyjaśniła, że dot to dofinansowania. Był zapis, że aby wykorzystać 
dofinansowanie, inwestycja winna być zrealizowana do końca listopada 2022r. Z uwagi na to, że  
projekt ul. Pogodnej jest zawiły, gmina nie otrzyma go w czasie, aby zrealizować inwestycję do 
końca listopada. Aby nie stracić środków postanowiono, aby przenieść je na Gminną 
Przepompownię Ścieków i dorównać obligacjami.  
Radny Sławomir Ossowski pytał, czy znany jest kosztorys na budowę ul. Myśliwskiej w Cielu. 
Stwierdził, że radny Henryk Sykut wskazuje i punktuje ul. Ptasią o długości 500 m jako bardzo 
drogą za 4 300 000 zł nie znając dokładnie zawartości projektu, co ma zostać wykonane. Pytał, 
czy radny Henryk Sykut tak odważnie będzie wskazywał ul. Myśliwską 
Radny Henryk Sykut przekazał, że z informacji jakie pozyskał można stwierdzić, że w ulicę Ptasią 
mają zostać wbudowane jakieś materiały ekstra i kosztorys został ograniczony o kwotę około 
700 000 zł. 
Radny Krzysztof Michalak pytał kiedy zostanie zakończony projekt  ul. Białej i kiedy ulica zostanie 
wykonana.  
Odpowiedzi udzielił Adam Idczak Asystent inspektora nadzoru informując, że odnośnie ul, Białej 
na etapie projektowania wystąpiła kolizja z projektowanym wodociągiem.  
Odnośnie wykonania ulicy głos zajęła Pani Anna Bromka, która  stwierdziła, że jest to 
uzależnione od środków w budżecie.  
Radna Maria Wolsztyńska pytała o ulicę  Literacką, wskazując, że  z kosztorysu można 
wywnioskować, że są oszczędności. Pytała na jakie cele zostanie przeznaczona różnica w kwocie.  
Pani Anna Bromka odpowiedziała, że kwota zostanie ściągnięta z budowy ul. Literackiej i 
większość  zostanie przeznaczone na  zadanie: Projekt i budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 
Wyczynowej w Lisim Ogonie.  
Radna Maria Wolsztyńska pytała o ul. Cukrową. 
Pan Adam Idczak mówił, że termin realizacji projektu jest do końca miesiąca maja. 
Radny Bronisław Balcerowski pytał o ul. Gościnną. 
Pani Anna Bromka mówiła, że została zaproponowana zmiana w budżecie pod tytułem 
wprowadzenia ulicy Gościnnej  w Łochowie do budżetu z uwagi na informację, że realizacja 
inwestycji zostanie dofinansowana.  
Radny Henryk Sykut pytał o budowę ulicy Sanitarnej, gdzie przetarg został unieważniony. 
Pani Anna Bronka mówiła, że oferta była najniższa lecz została błędnie złożona i nie podlegała 
ocenie. Druga oferta przewyższała kwotę zaplanowaną w budżecie i nie było środków aby 
zwiększyć kwotę, dlatego zostało unieważnione postępowanie i został ponownie ogłoszony 
przetarg. 
Radny Henryk Sykut pytał, czy gmina przy opracowywaniu kosztorysów inwestorskich  korzysta z 
usług zewnętrznych firm, czy wykonuje to pracownik zatrudniony w Urzędzie Gminy.  
Pani Anna Bromka mówiła, ze jeżeli chodzi o inwestycje budowlane to kosztorysy wykonują 
zewnętrzne firmy, szacunki są różne i z tego wynika niedoszacowanie lub oszczędności. Obecnie 
materiały budowlane drożeją i trudno jest oszacować wykonawcy koszty na realizację zadania.  
Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że z problematyką związaną ze wzrostem cen na 
usługach borykają się wszystkie samorządy. W związku z tym samorządu podchodzą jakby 
dwutorowo do realizacji, czyli albo zakładają w projektach inwestycyjnych kwoty, które są 
określane przez projektantów w ramach szacunku i wyceny albo dokonują zmiany, która jest 
jakby wynikiem obecnych czasów powiększając szacunek o średni procent wzrostu cen na rynku 
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bieżącym. Istnieje ryzyko, że jeżeli będą przeszacowywane inwestycje wówczas wykonawcy nie 
będą dokonywać szacunku w sposób obiektywny. Jeżeli chodzi o ul. Wyczynową to nie ma czasu 
ani wyboru w sprawie realizacji inwestycji ponieważ zostały zaangażowane środki z Krajowego 
Funduszu i powiązania dotyczące prowadzonych inwestycji w okolicy. Zostało rozpoczęte 
projektowanie drogi Wyczynowej przez inwestora, który projektuje poszerzenie zjazdu z drogi 
powiatowej i będzie projektował w części drogę Wyczynową do części dojazdowej. Trwają 
rozmowy z potencjalnymi innymi użytkownikami tejże drogi, aby partycypowali w kosztach 
związanych z projektowaniem drogi.  
Radna Maria Wolsztyńska przekazała, że w budżecie zaplanowana jest budowa ul. Bagatela i ul. 
Bałkańskiej. Kwota 66 000 zł pochodzi  z funduszu sołeckiego. Z podanej  informacji wynika, że 
jeżeli będą oszczędności na inwestycjach to będzie możliwe przynajmniej wykonanie jednej z 
ulic. Proponowała, aby środki z ul. Literackiej pozostawić w sołectwie i  wykonać jedną z ulic.  
Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że sytuacja wymagała, aby przesunąć istniejące środki w 
budżecie, aby móc realizować możliwe inwestycje, natomiast te ulice w ramach wolnych 
środków będą procedowane, a środki  skierowanie  na budowę tych ulic. 
Ad. 2 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że radni otrzymali zmiany do 
projektu budżetu Gminy Białe Błota na rok 2022, jak również do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. Mówiła, że w porządku obrad nie zostały ujęte ww projekty uchwał z uwagi na 
okoliczności, które zmieniają dane w tych uchwałach.  
Następnie głos zabrał Pan Michał Borkowski Kierownik GOPS w Białych Błotach, który przekazał 
informacje na temat dodatku osłonowego wprowadzonego na początku roku. Mówił, że 
pierwszy termin wypłaty jest do końca marca, zapotrzebowanie zostało skierowane do 
Wojewody zgodnie z zapiany z połowy lutego natomiast decyzja, która przyznaje środki dla 
mieszkańców trafiła w połowie marca, co pokryło się z przygotowaniem uchwały zmieniającej 
budżet. Skarbnik na wniosek wprowadziła środki do budżetu zarządzeniem  
Następnie Skarbnik Gminy przekazała, że będą zmiany w projekcie budżetu związane z 
funduszem pomocowym dla uchodźców z Ukrainy. Następnie omówiła proponowane zmiany. 
Radny Henryk Sykut zwrócił uwagę na zwiększenie środków na inwestycje w dziale 921 o kwotę 
180 000 zł Stwierdził, że umowa została podpisana na określoną kwotę nie ma informacji z 
jakiego tytułu, tylko jest informacja, że kwota ma być zwiększona.  
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że proponuje się zwiększenie na 
wniosek Referatu Inwestycji. 
Pani Anna Bromka dodała, że kwota 180 000 zł dotyczy rozbudowy budynku Szkoły 
Podstawowej  polegającej na budowie GCK. Kwota  związana jest ze wzrostem cen materiałów 
budowlanych, ponadto w realizacji wynikło sporo zadań dodatkowych, robót niezbędnych do 
prawidłowej realizacji. Projektanci popełnili szereg błędów, które wykonawca na etapie robót 
musiał skorygować. Dotyczy to m. in braku wentylacji w pomieszczeniu, które jest pomiędzy 
budynkiem GCK, a budynkiem Szkoły Podstawowej, co jest to niezbędne do bezpiecznego 
użytkowania budynku.  
Radny Henryk Sytut pytał, czy zmiany które należało poprawić w projektach spowodowały 
zwiększenie nakładów.  
Pani Anna Bromka mówiła, że wykonawca już wcześniej zwracał uwagę, że takie sytuacje mają 
miejsce.  
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Radny Henryk Sykut pytał, czy są przygotowane aneksy i określony zakres robót który ma zostać  
wykonany dodatkowo.  
Pani Anna Bromka mówiła, że protokoły były podpisywane na bieżąco. Pewne elementy zostały 
wykonane w ramach posiadanych środków. Są jednak elementy, które byłoby dobrze aby 
zostały wykonane dlatego  potrzebne jest zwiększenie kwoty.  
Radny Henryk Sykut proponował, aby k Referat Inwestycji do czasu sesji przygotował informacje 
z zakresu prac na które składa się kwota 180 000 zł  
Radny Sławomir Ossowski pytał, kto wnioskował o zwiększenie kwoty na budowę ul. Kurkowej w 
Łochowicach. 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że Referat Inwestycji.  
W związku z planowanymi zmianami do budżetu zaproponowano przerwanie  obrad Komisji 
Budżetu i Finansów i kontynuowanie obrad  w dniu 28.03.22r o godz. 13.00. 
Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie propozycje kontynuacji 
komisji. 
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- głos wstrzymujący 

Radna Kamilla Grzelak- głos wstrzymujący  

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- za 

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za  

Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ossowski- przeciw 

Radny Henryk Sykut- za  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Radna Maria Wolsztyńska proponowała, aby przeanalizować pozostałe projekty uchwał 

przygotowane na sesje, jak np.: projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Białe Błota.  

Radny Henryk Sykut jako członek doraźnej komisji ds. zmian Statutu Gminy Białe Błota 

zaproponował, aby radna Maria Wolsztyńska przesłała swoje uwagi do projektu uchwały do 

Biura Rady.  Mówił, że prace nad Statutem trwały dość długo, w tym czasie nikt nie wyrażał 

zainteresowania  

Ogłoszono przerwę w obradach komisji do dnia 28.03.2022r. do godz. 13.00 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, która prosiła o 

skrócenie terminu przesyłania uchwał do radnych głównie dotyczących zmian w budżecie ze 

względu na częste zmiany w budżecie. 

 W dniu 28.03.2022 r. o godz. 13.00 wznowiono obrady komisji. Tematem posiedzenia 

komisji było omówienie materiałów przygotowanych na sesje.  
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Przewodnicząca Komisji odczytała informacje o ochronie danych osobowych. Przekazała, że 

otrzymała informację dotyczącą rozdysponowania kwoty 180 000 zł na rozbudowę GCK.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o pozycję 21 – Odtworzenie nawierzchni 

skate parku po zakończeniu budowy umożliwiające prawidłowy montaż zdemontowanych 

wcześniej elementów skate parku.  

Pani Anna Bromka mówiła, że jest to podsumowanie dodatkowych robót wykonanych w 

graniach zawartej umowy i z wynagrodzenia wykonawcy. Odtworzenie skate parku to 

dodatkowe roboty  wykraczające poza zakres umowy i jest to kwota wyłącznie robót. Skate park 

na pewno będzie musiał zostać odtworzony. Kwota 158 000 zł brutto została wyceniona przez 

wykonawcę. Są to roboty dodatkowe wykraczające poza zakres i wynagrodzenie wykonawcy.  

Radna Maria Wolsztyńska przekazała, że była informacja iż skate park zostanie przesunięty w 

stosunku do miejsca w którym znajdował się obecnie. Pytała, czy skate park pozostaje w 

obecnym miejscu.  

Pani Anna Bromka mówiła, że projekt skate parku i placu zabaw zakłada pozostawienie tego 

elementu w obecnym miejscu. Różnica polega na tym, że zostaną zamontowane trzy największe 

elementy skate parku, natomiast dwa mniejsze elementy nie będą mogły być zamontowane z 

uwagi na odległość od budynku. Nawierzchnia skate parku pozostaje w obecnym  miejscu.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała, czy w ramach tej inwestycji zostanie utwardzona nawierzchnia 

parkingu.  

Pani Anna Bromka przekazała, że parking pozostanie w dotychczasowej formie.  

Radny Henryk Sykut pytał co wchodzi w zakres robót  na kwotę 158 000 zł  

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak mówiła o dodatkowym kosztorysie od wykonawcy  

związanym z odtworzeniem skate parku. Następnie przedstawiła informację z kosztorysu 

zakresu składającego się na kwotę 158 146,51 zł. brutto.  

Radny Henryk Sykut pytał o termin zakończenia prac związanych z rozbudową GCK  

Pani Anna Bromka przekazała, że wykonawca ma termin do końca miesiąca maja. 

Podwykonawca zaznaczał, że kosztorys jest ważny przez okres 2 tygodni, później ceny mogą ulec 

zmianie.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że jest za wcześnie, aby przeznaczyć tę kwotę, należałoby 

poczekać do zakończenia prac.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska stwierdziła, ze jest to nowe zadanie i w czasie 

podejmowania decyzji o rozbudowie GCK nikt nie informował, że zaistnieje potrzeba 

przeznaczenia dodatkowej kwoty na odtworzenie nawierzchni skate parku. Pytała czy ta kwota 

musi być w pozycji w paragrafie GCK.  

Pani Anna Bromka odpowiedziała, że winno być w tym zadaniu bo tyczy się tej budowy.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że nastąpiło naruszenie mienia sąsiedniego w tym przypadku 

nawierzchni. Wykonawca wchodząc na teren budowy wiedząc, że nastąpi uszkodzenie musi  

wkalkulować ryzyko  w ofertę. Radny prosił o opinię kancelarii prawnej w tej kwestii.  
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Radny Sławomir Ruge mówił o budowie ulic Letniskowej, ul. Plażowej i ul.  Wczasowej w 

Łochowie. Przekazał, że w ul. Wycieczkowej  jest wbudowane odwodnienie deszczowe, 

natomiast na pozostałych ulicach funkcjonuje technologia budowania rowów na poboczu. Pytał, 

czy nie można było połączyć odwodnienie deszczowe  ciągu ulic do ul. Wycieczkowej.  

Pani Anna Bromka mówiła, że na tych ulicach są rowy odwadniające. 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, która przedstawiła 

projekt uchwały w zmieniający uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2022 rok, wskazując, że 

został wprowadzony paragraf 9, który stanowi, iż paragraf 14 uchwały pierwotnej otrzymuje 

brzmienie: „Upoważnia się Wójta Gminy do ( od punktu 1 do punktu 7 nic nie uległo zmianie) 

dodaje się treść upoważnienia w punkcie 8 o treści: Upoważnia się Wójta Gminy Białe Błota do 

dokonania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego w 

tym dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej celem 

realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. Dodaje się punkt 9: Upoważnia się Wójta Gminy Białe Błota do 

dokonywania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz w planie wydatków budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji lub 

zakupów inwestycyjnych przez jednostkę o ile zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu tej 

jednostki w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Do wprowadzenia treści tych upoważnień 

deleguje art. 111 ustawy z dnia 12 marca  o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Ponadto w związku z podjęciem uchwały, RIO 

zaleca wprowadzenie do uchwały budżetowej zmian, które delegują, upoważniają wójta do 

tego, aby mógł dokonywać zmian budżetowych i zmian w WPF zarządzeniem wójta.  

Radna Magdalena Sznajder pytała jakich inwestycji dotyczą upoważnienia związane z gośćmi z 

Ukrainy.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że jest to sytuacja zachowawcza 

gdyby wynikła sytuacja o inwestycjach. 

Radny Krzysztof Kocikowski zaproponował zmianę w punkcie 8 i w pkt 9, w stwierdzeniu 

dotyczącym konfliktu zbrojnego uszczegółowić, że konflikt zbrojny został wywołany przez 

Federację Rosyjską.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że jest to tekst przepisany z ustawy i 

należałoby tę kwestię  przedyskutować z mecenasem. Jednocześnie poinformowała, że 

proponowany zapis jest możliwy w treści uzasadnienia do uchwały.  

Radny Krzysztof Kocikowski proponował, aby w tej sprawie wystosować zapytanie do kancelarii 

radcy prawnego.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie propozycje radnego 
Krzysztofa Kocikowskiego.  
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
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Radna Magdalena Burdanowska- brak głosu  

Radna Kamilla Grzelak- brak głosu   

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- za 

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak pytał dlaczego poddawane jest głosowaniu sprawa, która ma 

sprawdzić radca prawny. Po dyskusji oddał głos za.  

Radna Ilona Nowakowska- za  

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Henryk Sykut- za  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Następnie Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, która przedstawiła zmiany w 

projekcie budżetu.  

Radny Henryk Sykut pytał, czy upoważnienia dla wójta dotyczące budżetu mogą być wycofane, 

rozszerzane w każdym okresie roku budżetowego. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że zazwyczaj upoważnień nie 

rozszerza się w ciągu roku, bo nie ma takiej potrzeby.   

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022.  

Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- za  

Radna Kamilla Grzelak- nieobecna   

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- za 

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak za  

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący  

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący 

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- za  

Radna Kamilla Grzelak- nieobecna   
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Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- za 

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak za  

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący 

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: 

Anna Cabańska  

 
 

 

Przewodnicząca Komisji  

     

   Ilona Nowakowska 

 

 

 

 
 
 


